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§ 1 
Val av justerare och tid för justering av dagens protokoll  

Beslut  
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Mikael Peterson (C) att 
tillsammans med ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) justera dagens 
protokoll. 
  
Justering sker tisdagen den 2 april. 
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§ 2 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
idrottsförvaltningen  
A. Tillfälligt förordnad förvaltningschef 
  

Beslut  
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
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§ 3 
Anmälningsärenden  
A. Svar på kontorsremiss om Strategi för Stockholms 
utomhusbelysning 
B. Samråd om förslag till detaljplan för Kristineberg 1:10 i 
stadsdelen Kungsholmen i Stockholm 
  

Beslut  
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 5 
Förutsättningar för elitfotboll dam i Stockholms stad  
IDF 2024/834 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att återkomma 

med en analys av förutsättningarna för stadens 
elitfotbollsklubbbar på damsidan samt förslag på möjliga 
åtgärder i syfte att tillskapa än mer ändamålsenliga 
anläggningsfaciliteter för berörda verksamheter 

 
Framlagda förslag till beslut  

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP), Mikael Sundin m.fl. (M) 
och Leif Söderström (SD) föreslår (se beslutet) 

2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand 
(L) föreslår: 

  
Seriebestämmelser är styrande för lägsta nivå på den anläggning 
som serien ska spelas på. 
  
Damelitfotbollen i Stockholm har en publik som sträcker sig utöver 
de 800 åskådarplatser som anges i seriebestämmelserna. För vissa 
av föreningarna gäller den siffran flerdubblat när det kommer till 
publik. 
  
För att främja en mer jämställd idrott behöver man säkerställa de 
ekonomiska förutsättningarna för verksamheten. Att bygga för litet 
redan från början är att begränsa damelitens möjligheter till 
expansion och förmåga att stå på egna ekonomiska ben. 
  
Efter dialog med Stockholms Fotbollsförbund och några av 
föreningarna som nämns i ärendet finns det en stor samsyn av ett 
behov av en arena med plats för 4 000-5 000 åskådare. 
  
Eftersom intresset för damfotboll ständigt ökar och fler föreningar i 
Stockholm närmar sig den högsta eliten behöver vi ta höjd för detta 
redan nu i utredningsskedet så att vi inte bygger för litet från början 
som t ex i fallet med upprustningen av Kristinebergs IP, där man 
redan innan upprustningen kunde konstatera en för låg 
publikkapacitet, något vi bestred redan då. Damfotbollen måste få ta 
plats. 
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En arena av en större storlek avsedd för dameliten skulle dessutom 
kunna försörja de herrlag som spelar i, eller är på väg uppåt i, de 
högre divisionerna med en möjlig matchyta vid de tidpunkter 
dameliten inte utnyttjar den. 
  
Eftersom föreningarna själva har färdiga behovsunderlag ser vi att 
denna utredning görs skyndsamt och får en tydlig deadline för 
återkoppling till nämnden. 
  
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag 
  
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/834-1 (Godkänd - R 1) Förutsättningar för 
elitfotboll dam i Stockholms stad 

 IDF 2024/834-1.1 Bilaga - Arenakrav OBOS 
Damallsvenskan 
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§ 6 
Husbyhallarna, Bislet 1, utredningsbeslut  
IDF 2024/238 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden godkänner projektdirektivet. 
2. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att av 

fastighetsnämnden beställa framtagande av handlingar för 
projekt nya Husbyhallen som underlag till ett kommande 
inriktningsbeslut till en utredningsutgift upp till 20 mnkr. 

  
 
Framlagda förslag till beslut  

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP) och Leif Söderström (SD) 
föreslår (se beslutet) 

2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Mikael Sundin m.fl. 
(M) och Hanna Wistrand (L) föreslår: 

  
1) Att godkänna projektdirektivet med kompletteringar enligt nedan 
2) Att idrottsförvaltningen ges i uppdrag att av fastighetsnämnden 
beställa framtagande av handlingar för projekt nya Husbyhallen 
som underlag till ett kommande inriktningsbeslut till en 
utredningsutgift upp till 20 mnkr. 
3) Att kommande förslag till inriktningsbeslut ska innehålla såväl 
fler än ett alternativ avseende projektets omfattning och 
investeringsvolym som en tydlig analys av framtida behov och 
beläggning i hallen. 
4) Att därutöver anföra: 
  
Husbyhallen uppfördes 1973 i samband med 1970-talets stora 
utbyggnad av stadsdelarna i norra Järva. I slutet av 1990-talet 
byggdes även ett badhus nordost om Husbyhallen och Husby ishall 
stod klart 2001. Idrottsfastigheterna bildar ett sammanhängande 
idrottskluster med is-, idrotts- och simhall. Detta ger möjlighet till 
helhetsgrepp om hela idrottsytan och samutnyttjande av bland annat 
teknik och parkering inom området. 
  
Under 2021 till 2023 har omfattande statusbesiktningar utförts för 
att kontrollera byggnadens skick. Flera installationer har uppnått sin 
tekniska livslängd och beskrivs nedan. Baserat på de besiktningar 
som har utförts så bedöms det att det finns ett investeringsbehov på 
cirka 68 mnkr under de kommande 30 åren. 
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I sammanhanget är det viktigt att betona behovet av strikt 
ekonomisk disciplin. Vi uppmanar starkt till utvecklingen av 
grundliga alternativanalyser och förbättrade riskanalyser, både med 
avseende på projektets genomförande och de ekonomiska 
aspekterna. Det är avgörande att samtliga projekt håller sig inom 
fastställda budgetramar för att undvika onödiga belastningar på 
stadens ekonomi. Vi noterar att fastighetskontoret bedömer att 
utgifterna för genomförande av projektet nya Husbyhallen inte 
kommer vara möjligt att finansiera inom den långsiktiga 
investeringsplanen för idrottsinvesteringar utan kräver att projektet 
finansieras inom den utökade investeringsplanen för 
idrottsinvesteringar. I fastighetsnämnden lägger vi därför ett 
uppdrag till kontoret att parallellt med utredningen också behöver 
initiera en dialog med externa aktörer i syfte att utöka samarbetet 
vid nyproduktion och ombyggnad, exempelvis genom att pröva 
möjligheten att Nya Husbybadet kan byggas och drivas av en extern 
aktör. 
  
Avslutningsvis anser vi att idrottsförvaltningen inom ramen för 
utredningen och kommande genomförandeskede ska föra en dialog 
med relevanta föreningar och förbund för att i ett tidigt skede ta del 
av deras specialkompetens och behov. Det är också viktigt att 
förvaltningen ombesörjer tillfälliga lösningar under tiden som 
byggnationen av både Husbyhallen och Husbybadet pågår, inte 
minst för att ungdomarna i Järvaområdet fortsatt ska kunna delta i 
värdefulla aktiviteter. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Mikael Sundin m.fl. (M) 
och Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/238-1 (Signerad) Nya Husbyhallen, Bislet 1. 
Utredningsbeslut 

 IDF 2024/238-1.1 Bilaga 1 Projektdirektiv(1491437) 
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§ 7 
Heltid som norm - svar på remiss från kommunstyrelsen  
IDF 2023/2848 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
remissen. 
 
Framlagda förslag till beslut  

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP) och Leif Söderström (SD) 
föreslår (se beslutet) 

2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Mikael Sundin m.fl. 
(M) och Hanna Wistrand (L) föreslår: 

  
1) Att delvis godkänna förslaget till beslut. 
2) Att avstyrka förslaget om att alla tjänster som utannonseras ska 
som norm vara på heltid 
3) Att därutöver anföra följande: 
  
Stadens förmåga att attrahera och behålla kompetent och skicklig 
personal är avgörande för kvalitén i den välfärd och service som 
erbjuds stockholmarna. Vi instämmer i att goda anställningsvillkor 
är en viktig del i arbetet med att stärka staden som arbetsgivare och 
här kan heltid som norm spela en betydelsefull roll. En norm kring 
heltidsanställningar är i stor utsträckning positiv men det finns 
problem att ta hänsyn till i implementeringen av förslaget. Vi vill 
framförallt lyfta att det finns de som vill söka deltidstjänster och 
som med nuvarande förslag riskerar att inte söka utannonserade 
tjänster. Detta lyfter även idrottsförvaltningen i sitt remissvar där de 
ger exempel på att flera som söker till att bli simlärare och 
instruktörer varken har behov eller önskemål att arbeta heltid. 
  
Stadsledningskontoret konstaterar att förslagen kommer att innebära 
ekonomiska konsekvenser på kort sikt och att detta behöver 
hanteras inom ram – även kostnader som kan uppstå på längre sikt 
kommer att behöva hanteras inom ram. Givet att personalkostnader 
utgör en stor del av stadens kostnader är det av stor vikt att 
kostnadsutvecklingen och verksamheters dimensionering bevakas 
noggrant för att undvika svårigheter att hålla budget. 
  
Vi vill också framhålla att heltid som norm inte får innebära ett 
förbud mot deltid framgent, vilket initiativärendet antyder. En norm 
tillåter undantag och stadens personalpolitik måste tillåta viss 
flexibilitet, dels utifrån verksamheternas skiftande behov men också 
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utifrån arbetstagares behov. Det är också viktigt att tjänster som i 
praktiken utgör deltid inte blir artificiella heltidstjänster till följd av 
politiska beslut. Vi ser en risk i att rekryteringar som hade kunnat 
bidra positivt till en verksamhets kvalitet uteblir om inga 
deltidsanställningar ska kunna göras efter 1 juli 2024. Normen om 
heltid ska vara just en norm och vi motsätter oss därför ska-krav om 
att inga deltidsanställningar ska kunna göras från och med nämnda 
datum. 
  
Redan i dag, för staden som helhet, har cirka 91 procent av 
medarbetarna tillsvidareanställning på heltid. Vi anser att förslaget 
om att alla tjänster som annonseras ska som norm vara heltid utgör 
politisk detaljstyrning. Det är vår mening att annonser för vakanser 
och lediga tjänster ska utformas verksamhetsnära och ge en 
rättvisande bild av tjänstens karaktär och omfattning. Det finns en 
risk i att missvisande annonser påverkar förtroendet för staden som 
arbetsgivare och att söktrycket till lediga tjänster minskar. Vi kan 
inte nog understryka vikten av att utvärdera konsekvenserna av 
detta beslut för stockholmarna, arbetstagarna, verksamheterna och 
huruvida heltid som norm faktiskt leder till bättre kommunal service 
och nöjdare medarbetare. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Mikael Sundin m.fl. (M) 
och Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2023/2848-3 (Godkänd - R 1) Svar på remiss heltid som 
norm 

 IDF 2023/2848-1.1 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 
2023/1139 Tjänsteutlåtande 
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§ 8 
Motion om att öppna idrottslokalerna vid stadens skolor 
för barn och unga under loven - svar på remiss från 
kommunstyrelsen  
IDF 2024/228 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut  

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP) och Leif Söderström (SD) 
föreslår (se beslutet). 

2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Mikael Sundin 
m.fl. (M) föreslår: 

  
1) Att tillstyrka motionen 
2) Att därutöver anföra: 
  
Vi tackar förvaltningen för svaret på motionen och gläds åt att 
förvaltningen precis som vi ser mycket positivt på att fler 
idrottshallar i anslutning till de kommunala skolorna kan bli 
bokningsbara under loven. Detta bekräftas också av 
idrottsförvaltningen som konstaterar att skolidrottshallar inte bokas 
ut under skolloven. 
  
I Stockholm råder det stor brist på idrottsanläggningar, vilket 
innebär att det är en hård konkurrens om de få tider som finns. 
Bristen på idrottsanläggningar drabbar framförallt barn och unga 
som får sämre möjligheter att träna och idrotta. Samtidigt som den 
här bristsituationen rådet kan många av stadens skolidrottssalar i 
nuläget inte utnyttjas på kvällstid och helger. Totalt rör det sig om 
35 av stadens drygt 120 grundskolor med idrottslokaler som inte är 
tillgängliga att boka och användas av idrottsföreningarna utanför 
skoltid och det är ett enormt slöseri. 
  
Enligt förvaltningen finns det inga formella hinder för att 
bokningsbara idrottssalar bokas ut av förvaltningen efter skolans 
verksamhetstid på loven eller då skolorna inte har behov av 
lokalerna. Däremot, menar man, kan den praktiska hanteringen 
gällande ansvar, tillsyn och städning utgöra ett hinder i dagsläget. 
Arbete med att klargöra faktiska hinder och identifiera åtgärder 
pågår inom ramen för budgetuppdrag 2024. 
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Vi menar att budgetuppdraget från den rödgröna majoriteten har 
getts en alldeles för lång tidsram. Givet den information som redan 
finns att tillgå är det orimligt att det ska ett helt år för att ta fram en 
rapport. Mer idrottsyta behövs här och nu, och att öppna fler 
idrottslokaler vid stadens skolor är den lägst hängande frukter av 
alla. Det är obegripligt varför det socialdemokratiska styret i 
Stockholm inte vill ta till förhållandevis enkla åtgärder för att lösa 
fler träningstider till stadens barn och unga. Bara genom att bättre 
utnyttja skolidrottslokaler som redan finns skulle omkring 4 500 
timmar kunna öppnas upp för idrottsföreningarna varje månad. 
  
       3. Hanna Wistrand (L) föreslår: 
  
1) Att delvis tillstyrka motionen 
2) Att utöver det anföra: 
  
Vi delar motionärens problembeskrivning av att det råder en stor 
anläggningsbrist i Stockholm. Konsekvenserna blir kännbara för de 
föreningar som inte får tillgång till en lämplig idrottsplan för att 
utöva sin sport. Bor man söder om stan är detta extra kännbart i 
samband med att flera anläggningar ska stängas och renoveras utan 
att någon lämplig evakueringsyta har tagits fram. 
  
Liberalerna ställer sig positiva till att fler idrottslokaler vid stadens 
skolor ska kunna tillgängliggöras för att bemöta föreningarnas 
behov av idrottsytor – men vi vill dock poängtera att detta inte ska 
påverka skolledningen och dess personal med extra administrativ 
börda. Vi ser en risk att rektorer och lärare kan komma att  behöva 
hantera uthyrningen av skolornas idrottshallar vilket skulle ta 
resurser från deras huvudsakliga kärnverksamhet. 
  
Det är därför Liberalerna i sin budget har avsatt ca 25 mnkr för att 
kunna installera smarta entrélösningar till förmån för föreningslivet, 
så vi kan öppna upp skolornas idrottshallar utan att belasta skolans 
personal med mer arbete. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Mikael Sundin m.fl. 
(M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 IDF 2024/228-3 (Godkänd - R 1) Svar på remiss - motion 

om att öppna upp idrottslokalerna vid stadens skolor för barn 
och unga under loven 

 IDF 2024/228-3.1 Motion om att öppna idrottslokalerna vid 
stadens skolor för barn och unga under loven(1457870) 
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§ 9 
Skrivelse om byggnationen av den nya tunnelbanan 
Fridhemsplan-Älvsjö  
IDF 2024/252 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/252-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
tunnelbana Fridhemsplan-Älvsjö 

 IDF 2024/252-1 Skrivelse byggnation tunnelbana  
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§ 10 
Skrivelse om kommunens konkurrerande 
simundervisning  
IDF 2024/628 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
skrivelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Precis som vi skrivit tidigare så står Centerpartiet och Liberalerna 
bakom simförbundets skrivelse och framförda oro till 
idrottsnämnden.  Det är beklagligt att vi kommit så långt att ett 
idrottsförbund ber Stockholms majoritet att sluta konkurrera med 
deras föreningsverksamhet. En kommun ska inte bedriva direkt 
konkurrerande verksamhet med ideella föreningar, detta skulle 
aldrig vara acceptabelt om det handlade om en annan idrott. 
  
Det går inte att understryka nog hur viktig det är att alla barn ska 
lära sig att simma. Det är dock svårt att förstå vad förvaltningen och 
majoriteten menar när de hänvisar till ”kommunernas allmänna 
kompetens, enligt 2 kap. 1 § kommunallag (2017:725)” i sitt svar 
till Simförbundets skrivelse. Kommunen har ingen skyldighet att 
bedriva simskola till allmänheten i egen regi. Det finns med i 
läroplanen men det har inget att göra med idrottsnämnden och 
idrottsförvaltningen och att staden nu tar sig rätt att ta de mest 
attraktiva tiderna i våra simhallar efter skoltid. Det allra bästa för 
våra barn och unga hade varit att ge vår redan befintliga 
föreningsverksamhet de stöd de önskar och behöver för att bedriva 
simskola. Om det skulle förekomma behov på platser där 
föreningsverksamhet inte finns tillgänglig kan förvaltningen täcka 
upp med egen verksamhet. Det majoriteten gör idag är att fälla 
krokben på ideella föreningars verksamhet, förvägra barn 
kvalificerad simundervisning och en chans att fortsätta in i 
föreningslivet. Som vi skrivit tidigare är simskola i kommunal regi 
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en kort sektion i ett barns liv medan en föreningsdriven simskola 
kan vara ingången till ett livslångt engagemang i en idrott. Om 
majoriteten har så starka tvivel på att föreningsverksamheten i 
Stockholms stad inte är tillräckligt bra är nog våra simföreningar 
helt öppna för att bli kvalitetsgranskade. 
  
Vi ifrågasätter också påståendet i majoriteten och förvaltningens 
svar om att ”Idrottsnämnden, genom dess idrottsförvaltning, arbetar 
aktivt för att möjliggöra goda förutsättningar för simföreningarnas 
verksamheter(…).” Vi hade gärna tagit emot exempel från 
majoriteten på förbättringsåtgärder för våra simföreningar sedan de 
tillträde hösten 2022. För tyvärr har vi endast sett prov på att ni 
försvårat för dem och de framkommer rätt tydligt i simförbundets 
skrivelse. 
  
Något som också stjälper simföreningarna är att nolltaxan inte 
gäller barn under 7 år. Vi från staden har länge propagerat för att 
barn tidigt ska lära sig att simma, gärna förberedande i 
förskoleålder. Det har alltid varit ett problem sen nolltaxan infördes 
men det har blivit ännu värre nu när den nuvarande majoriteten 
bestämt att ta tillbaka en stor del av simskolan i egen regi samt 
sänkt sin egen simskoleavgift. Det sker kontroller över att 
föreningsverksamheten inte har barn i sina simskolegrupper under 7 
år utan att betala en anläggningsavgift men det drabbar däremot inte 
den kommunala simskolan. Det här bör majoriteten se över 
omgående för att motverka de ojämlika förutsättningar som råder 
just nu. 
  
Vi önskar fortsatt att majoriteten släpper sitt behov och sin ideologi 
om att styra allt från kommunens sida och istället, likt oss, tro på 
föreningsliv och den unika kompetensen som finns hos våra aktiva 
eldsjälar inom idrotten. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 1547542 Svar på skrivelse om kommunens konkurrerande 
simundervisning 

 IDF 2024/628-1 Skrivelse om kommunens konkurrerande 
simundervisning 
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§ 11 
Inkomna skrivelser  

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar att överlämna skrivelserna till 
förvaltningen för beredande. 
 
Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V) och Marie-
Helena Fjällås (MP) lämnar följande skrivelser: 
  
Utvärdering av simsatsningar 
Från och med den 1 januari 2024 är avgiften för stadens simskola i 
ytterstaden subventionerad med 300 kronor. Denna satsning införs 
samtidigt som den subventionerade avgiften för hushåll med låg 
inkomst finns kvar. Anledningen till dessa satsningar är att fler ska 
ha möjlighet att efterfråga simskola. Priset ska inte vara ett hinder 
för stockholmare som vill lära sig själva eller sina barn att simma. 
  
I grund och botten är simkunnighet en fråga om liv och död. Det är 
därför viktigt att staden sätter in så effektiva insatser som möjligt 
för att fler ska lära sig att simma. Det är också därför majoriteten i 
och med budget för 2024 gett idrottsnämnden och 
utbildningsnämnden i uppdrag att ta fram ett system för att 
tillförlitligt mäta hur simkunnigheten utvecklar sig i olika delar av 
staden. Målet för stadens simsatsningar ska alltid i första hand vara 
att öka simkunnigheten och därigenom rädda liv. 
  
Den sänkta simskoleavgiften i ytterstaden ska enligt 
tjänsteutlåtandet från nämndens sammanträde den 25 april 2023 
utvärderas. Men staden gör även många andra insatser som syftar 
till ökad simkunnighet. Därför ser den rödgröna majoriteten ett 
behov av att utvidga detta utvärderingsuppdrag. 
  
Förvaltningen ska därför inom ramen för den kommande 
utvärderingen genomföra en bredare översyn över de insatser som 
staden gör, i egen regi och/eller i samverkan med andra aktörer, för 
ökad simkunnighet. Utvärderingen ska särskilt belysa hur insatser 
når grupper med lägre simkunnighet samt lämna förslag på 
eventuella förbättringar och/eller nya satsningar som är önskvärda 
för att öka den totala simkunnigheten i staden. Det är viktigt att 
även eventuella oavsedda negativa effekter av insatserna för såväl 
föreningar som individer utreds och att åtgärder i sådana fall 
föreslås för att lösa ut dessa. 
  
Förvaltningen ska återkomma till nämnden med denna utvärdering 
senast på nämndsammanträdet i september 2024. 
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Förvaltningen ges i uppdrag att i enlighet med skrivelsen utvidga 
uppdraget gällande utvärdering av den sänkta avgiften för 
simskolan i ytterstaden. 
  
Skrivelse om arrendeavtal för idrottsfastigheter 
År 2011 överfördes ansvaret för idrottsfastigheterna från 
idrottsnämnden till fastighetsnämnden. Efter överföringen år 2011 
har ansvaret för vissa arrendeavtal fortsatt legat kvar hos 
idrottsnämnden. Det gäller främst föreningsavtal. I budget 2017 
beslutades sedermera bl.a. att arrenden skulle flyttas från 
idrottsnämnden till fastighetsnämnden. Ett arbete påbörjades då för 
att successivt föra över ansvar för arrendeavtal från idrottsnämnden 
till fastighetsnämnden. 
  
I flera av de äldre avtal som idrottsnämnden haft ansvar för har 
arrendeavgifterna varit kraftigt subventionerade jämfört med de 
prissättningsprinciper som normalt tillämpas av staden i 
arrendeavtal. När fastighetsnämnden övertar ansvaret för 
arrendeavtalen har avtalen därför sagts upp i slutet av avtalstiden för 
villkorsändring och nya avtal tecknats med berörda föreningar. Av 
särskilt intresse är att få redovisat hur aktuella tennisföreningar som 
berörs av nya arrendeavtal påverkas och själva har hanterat 
åtaganden och underhåll av sina anläggningar och finansiering av 
dessa. 
  
Med anledning av ovanstående önskar vi därför svar på följande 
frågor: 
  

1. Hur säkerställer förvaltningarna att 
”likabehandlingsprincipen” gäller mellan olika idrotter samt 
mellan olika idrottsföreningar i samband med att nya avtal 
tecknas? 

2. Hur säkerställer förvaltningarna att de nya avtalen kan fasas 
in på ett sätt som är hållbart för föreningarna och möjliggör 
ett starkt och levande föreningsliv i staden? 

3. Hur har processen med nya arrendeavtal samt successiv 
nedtrappning av extrastöden till de olika tennisföreningarna 
genomförts? 

4. Hur har respektive tennisförening med arrendeavtal med 
staden tagit ansvar för att underhålla sina 
idrottsanläggningar och sköta sina bankamorteringar enligt 
ursprungsavtalen? 

  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Mikael Sundin m.fl. (M) 
och Hanna Wistrand (L) lämnar följande skrivelse: 
  
Skrivelse om beläggningen på stadens simhallar 
Vi har nåtts av information om att stadens simhall i Farsta inte 
utnyttjas fullt ut och att beläggningen på den är förhållandevis låg. 
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Samtidigt vet vi att flera av stadens simhallar står inför omfattande 
renoveringsbehov och det är därför nödvändigt att få reda på hur 
beläggningen och användande ser ut i ett bredare perspektiv. För att 
svaren ska bli så relevanta som möjligt behöver dessa också ställas i 
relation till det totala antalet öppettider per vecka för respektive 
simhall. 
  
Med anledning av ovanstående önskar vi därför ställa följande 
frågor till förvaltningen: 
  

1. Hur ser det totala antalet öppettider ut för stadens samtliga 
simhallar? Svaret ska vara nedbrutet per anläggning och dag 
över en normalvecka. 

2. Hur ser beläggningen ut i dagsläget på stadens samtliga 
simhallar? Svaret ska vara nedbrutet per anläggning. 

3. Hur ser det framtida investeringsbehovet ut för stadens 
simhallar? Svaret ska vara nedbrutet per anläggning. 

4. Hur ser behovet av nya simhallar ut i Stockholms stad? 
Svaret ska vara nedbruten per stadsdelsnämndsområde. 

5. Hur ser genomförda investeringar ut i stadens simhallar 
under de senaste tio åren? Svaret ska redovisas per enskild 
anläggning. 

6. Vi skulle per badanläggning vilja få redovisat 
7. Hur många timmar är öppna för bokning av föreningar, samt 

vilka tider på dygnet? Svaret ska vara nedbrutet per 
anläggning. 

8. Hur många timmar är öppna för allmänheten, samt vilka 
tider på dygnet? Svaret ska vara nedbrutet per anläggning. 

9. För det fall simhallen hyrs ut, hur många timmar och vilka 
tider på dygnet görs detta? Samt till vilka? Svaret ska vara 
nedbrutet per anläggning. 

  
  
Leif Söderström (SD) lämnar följande skrivelser: 
  
Träningsmöjligheter och anläggningar för Spårvägen Brottning 
Tränare, ledare och föreningars övriga frivilliga är grunden för de 
ideella verksamheter som bygger stadens idrotts- och fritidsliv, utan 
dessa eldsjälar faller organisationer och verksamheter snabbt 
samman. Det är därför viktigt att skapa goda förutsättningar för de 
önskemål som föreningarna ställer för att deras verksamheter ska 
kunna bedrivas uthålligt och under rimliga förutsättningar såsom att 
träningsanläggningar finns lokaliserade i de områden där 
föreningarna har sin huvudsakliga verksamhet. 
  
Spårvägen brottning har sin hemvist på södra sidan om Stockholm 
och har från 70-talet varit ledande inom svensk brottning, man 
dominerar svensk ungdoms och junior brottning. Föreningen 
engagerar drygt 200 aktiva brottare varav den allra största delen är 
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under 20 år, vilka tränar och tävlar  i Liljeholmshallen. Träning sker 
2-7 dagar i veckan med 8 -10 pass för den mest avancerade 
gruppen. Förutom de redan verksamma står ytterligare 100 
ungdomar i kö och man planerar att starta brottning för damer samt 
bedriva sommar- och lovskola för ungdomar tillsammans med 
studieförbunden. 
  
Brottning som sport befinner sig i en expansiv fas samtidigt som 
förutsättningarna för träningsverksamheten har försämrats d ut å 
andra former av kampsport (Bjj) introducerats som konkurrerar om 
de träningstider och de anläggningsytor som står till förfogande i 
staden. Bristande tillgång begränsar föreningarnas möjlighet att 
utveckla sina verksamheter för att  svara upp mot den efterfrågan 
som redan finns. Idrottsförvaltningen har konstaterat att 
Liljeholmshallen är för liten i förhållande till den volym av 
verksamhet som föreningarna har som ambition att bedriva där. 
  
Från förvaltningen har Spårvägen brottning  fått ett erbjudande om 
att flytta sin verksamhet till det nya idrottscentrumet i Ulvsunda. 
Föreningen har dock tackat nej till det erbjudandet, man är och 
förblir en förening som är förankrad i södra 
Stockholm,  verksamheten kommer påverkas negativt av resorna 
som blir både kostsamma och tidsödande.  Man bedömer även att en 
stor del av  befintliga ungdomskullar inte kommer ha möjlighet att 
ta sig till träningen, och man riskerar att tappa såväl ledare som 
tränare. 
  
Spårvägen brottning har en hög ambitionsnivå om att expandera sin 
verksamhet, man framför önskemål om att det ska etableras ett 
nationellt och regionalt tävlingscentrum i Stockholm. 
Skarpnäcksfältet är under planering för att byggas ut med nya 
idrottsfaciliteter. Spårvägen brottning har uttalat sig positivt om att 
ifall möjlighet ges, etablera sin verksamhet där.  
  
Vi vill med hänvisning till ovanstående ställa några frågor till 
förvaltningen: 
  

1. Går det att lösa föreningens akuta behov av utökade 
träningstider genom att föreningen tilldelas träningstider i 
den på Skarpnäcksfältet befintliga inomhushallen? 

2. Går det att tidigarelägga bygget av den på Skarpnäcksfältet 
planerade nya idrottshallen och kan den utformas för att 
passa brottningsverksamheter? 

3. Går det att på Skarpnäcksfältet sätta upp en temporär 
idrottshall ifall byggstarten av de planerade 
idrottsanläggningarna bedöms fördröjas? 

4. Kan Spårvägen brottning  anvisas mark för att sedan själva 
söka finansiering och bygga en brottningsanläggning? 
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Stockholms stads program för idrott, motion och friluftsliv 
2024–2028 
Vi ser positivt på att personer med funktionsnedsättning från 7 år 
identifieras som en prioriterad grupp i Stockholms stads program 
för idrott, motion och friluftsliv. Vi hade dock önskat att 
programmet förtydligat vikten av utbildning inom neuropsykiatriska 
funktionsnedsättningar (NPF) och andra funktionsnedsättningar för 
de aktörer som organiserar idrott och motion. De tre fokusområden 
som lyfts är centrala för att öka och främja rörelse men vi saknar 
konkreta förslag på hur målgruppen personer med 
funktionsnedsättning ska nås. Tillgängliga lokaler och idrottsytor är 
av stor vikt, dock räcker inte enbart detta för att nå alla personer i 
den prioriterade gruppen. Vi upplever också att det saknas möjlighet 
för deltagare att utöva parasport inom olika idrotter i staden. 
  
Vi vill därför fråga följande: 
  

1. Vilka konkreta förslag finns för att nå personer med 
funktionsnedsättning i syfte att öka deras deltagande i idrott 
och främja rörelse? 

2. Vilka idrotter och motionsformer ska staden erbjuda för 
barn, unga respektive äldre med funktionsnedsättning? 

3. Hur ska staden tillgodose behovet av parasport för personer 
med rörelsenedsättning, synnedsättning samt intellektuell 
funktionsnedsättning inom olika idrotter? 

4. Planerar staden att utbilda simhallsanställda och 
idrottsledare inom NPF och andra funktionsnedsättningar för 
att öka inkluderingen? 

5. Finns det planer på att utöka simhallarnas program med fler 
kurser som riktar sig specifikt till barn, unga och vuxna med 
NPF? 

6. Hur marknadsför sig staden i dag för att nå barn, unga och 
vuxna med NPF och andra funktionsnedsättningar? 
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§ 12 
Förvaltningschefen informerar  
Förvaltningschefen Marina Högland informerar om att: 

 Idrottsförvaltningen har fått en ny administrativ chef, 
Annika Press 

 Idrottsförvaltningen delar nu kontor med 
kyrkogårdsförvaltningen som har flyttat in i lokalen på 
Palmfelt Center 

 Första resultatet av medarbetarenkäten har kommit och 
förvaltningen har en hög svarsfrekvens 
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§ 13 
Övrigt  
Lisa Calbom (MP) ställer frågan om det är någon förening som har 
tagit över nattfotbollen i Järva eller om det fortfarande är stadsdelen 
som har ansvaret. 
Förvaltningschefen Marina Högland svarar att det är stadsdelen som 
har det tillsammans med idrottsförvaltningen och lokala föreningar. 
  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) framför önskemål om att 
nämnden ska få en presentation om renoveringsbehov av 
Stockholms simanläggningar. 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) svarar att det eventuellt går att ta 
i samband med när Simhalls-PM är klart under våren. 
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